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La informo pri tiu vizito estis prenita el la 69a
numero de HELECO. En tiu sama numero de la
revuo estas kelkaj artikoloj pritemante la procezon
de politikaj ŝanĝoj tiam okazintaj en la socialista
bloko de Orienta Eŭropo kaj ties politikan sig-
nifon. En la frontpaĝo de la revuo venis bildo de la
afiŝo de la 3a Astura Kongreso de Esperanto kiu
tiam estis preparata de la gijonaj samideanoj.
La kongresa programo estis sufiĉe ambicia, se
konsideri ke temis pri regiona, ne landa kongreso.
Fakte, ĝi enhavis tiom da aktoj kaj programeroj
kiel la tritagaj landaj kongresoj. Ankaŭĝi estis tri-
taga, kaj havis ĉiujn elementojn ekzistantajn en la
landaj E-kongresoj de la
lastaj jaroj. Krome la nom-
bro da partoprenantoj, eĉ
se ne tiel granda kiel ties
de la landaj kongresoj, ta-
men estis sufiĉe granda por
regiona E-kongreso. Estis
kongresanoj ne nur el la es-
perantistaj grupoj de Astu-
rio sed ankaŭde aliaj lokoj
en la lando: Madrido, Va-
lladolido, Kantabrio, Eŭs-
kadio, Galicio…
Laŭla tradicia kutimo de la
kongresoj de Esperanto, ĉi
tiu havis iu “Honora Ko-
mitato”, en kiu estis la ĉe-
faj altranguloj kaj aŭtorita-
toj, kiaj la Prezidento de la
Asturia Princlando, la Urb-
estro de Gijón, la Direktoro de la Katedro Jo-
vellanos k.a.
La Loka Kongresa Organiza Komitato estis:
-Prezidanto: Santiago Mulas Gallego.
-Sekretario: Julio Argüelles García.
-Kasisto: Ildefonso Domínguez Losada.
-Voĉdonanto: Faustino Castaño Vallina.
-Kunlaboranto: Nicolás Muñiz Alonso.

La kongreso okazis dum la tagoj 12a al la 14a de
oktobro de tiu jaro 1990. Estis en ĝi laborsesioj:
prelegoj, informado pri la agado de la Esperanto-
grupoj de la regiono… Kaj estis ankaŭla kutimaj
distraj programeroj de la E-kongresoj: danc-spekt-
aklo, turismaj vizitoj, meso en Esperanto, banke-
do aŭfesta vespermanĝo…
Partoprenis en tiu kongreseto D-ro. Antonio Alon-
so Núñez, tiama Prezidanto de Hispana Esper-
anto-Federacio. Li prelegis pri la temo: “Ĉu nova
homa rajto?: la rajto je komuniko” en kiu li
pritraktis la lingvan problemon de la nuntempa
mondo kaj la nekapablon ĝin solvi far de la

mondaj instancoj kiuj ne
juste privaloras la rolon de
Esperanto. Temante pri la
ekzistanta komunikad-tipo,
li diris ke ĝi iras de supre
al malsupre kaj mankas en
ĝi la vera interhoma komu-
nikado je ĉiuj niveloj, kiu
povas okazi nur tra rekta
komunikado pere de komu-
na lingvo. En la 70a nume-
ro de HELECO, en kiu
oni raportas pri la kon-
greso, estas ampleksa kaj
detala recenzo de tiu inte-
resa prelego kaj la riĉen-
hava debato kiu sekvis ĝin,
en kiu oni pridiskutis la
strategiojn per kiuj nia E-
movado celu solvi la ling-

van ĥaoson kaj la mankon je interkomunikado en
la malfavoraj por ni cirkonstancoj de la nuna
epoko. Ankaŭla aliaj prelegoj de la kongreso estas
detale recenzitaj en la menciita numero de la
revuo.
Alia konferenco, ĉi foje en la hispana lingvo, estis
tiu de D-rino. Rafaela Urueña, Profesorino pri
Internacia Ĵuro. Ŝi prelegis, fakte, pri la sama

Julio de 1990. Foto de la partoprenantoj en la 49a Hispana Kongreso de Esperanto, en Sant Cugat del
Vallés. Kelkaj membroj de la E-grupoj de Gijón kaj Avilés partoprenis en ĝi.


